
 

 

Number: N138 

Shek O Bus Terminus Building, Shek O, H.K. 

District: Southern 

 

The building at Shek O Bus Terminus was constructed in 1955. It was formerly used by the 

China Motor Bus Company Limited as a bus terminus, a watchman’s quarter and garage. It 

is a two-storey utilitarian building of reinforced concrete frame construction built in the 

Modernist or International Modern style. This style of architecture is generally accepted as 

having originated in Germany at the Bauhaus school of art in the 1920s. Shek O Bus 

Terminus is designed by Hsin Yieh Architects which was founded by a well-known Chinese 

architect Su Gin Djih. 

 

 

序號：N138 

香港石澳石澳巴士總站建築物 

地區：南區 

 

位於石澳巴士總站的建築物於 1955 年建成，當年用作「中華汽車有限公司」的

巴士站、看守員宿舍及停車房。巴士總站樓高兩層，是一幢以鋼筋混凝土構

架興建的建築物，設計以實用為主，屬國際現代主義建築風格。這種建築

風格一般認為源於上世紀二十年代德國的包浩斯藝術學院。石澳巴士總站由

著名華人建築師徐敬直創立的「興業建築師」設計。  

 


